
 

 

 

 

Aan de staatssecretaris van Economische Zaken,   ` 23 september 2011 

Landbouw en Innovatie 

De heer dr. H. Bleker 

 

Prins Clauslaan 8 

2595 AJ Den Haag 

 

Onderwerp:  

Natura2000 Nieuwkoopse Plassen 

 

 

Geachte staatssecretaris Bleker, 

 
Naar aanleiding van uw komst vandaag naar Oukoop, nemen wij als verontruste LTO’ers 

spontaan de gelegenheid om u deze brandbrief aan te bieden. Het gaat om het Natura2000-

gebied nr 103 ”Nieuwkoopse Plassen & De Haeck”. Waar de provincie Zuid Holland al 2,5 

jaar met een Beheerplan bezig is en waar u dit gebied nog definitief moet aanwijzen. 

 

Nadat wij de provincie al van onze ongerustheid op de hoogte hebben gebracht, willen wij 

nu, bij deze gelegenheid, toch uw aandacht vestigen op het provinciale Beheerplan-overleg 

en de mogelijke uitkomsten van het PAS-traject wat door de provincie begeleid wordt. 

 

Als LTO nemen we deel aan het Natura2000-overleg. Dit overleg met de provincie gaat zeer 

stroef. Vele opmerkingen en suggesties onzerzijds zijn afgedaan met een standaard 

ambtelijk antwoord als ”wij moeten de opdracht van het ministerie vanuit de ontwerp-

aanwijzing tot bescherming/verbetering/uitbreiding van de 7 Europese en 20 nationale 

doelen, volledig uitvoeren”. Wij ervaren in dit overleg niet dat er vanuit de provincie naar 

oplossingen of compromissen voor landbouw en de streek wordt gezocht, maar dat er strikt 

wordt vastgehouden aan álle doelen en aan zelfs nog meer.  

 

Wat ons nu met name verontrust is het feit dat de provincie Zuid Holland ons in het geheel 

niet op de hoogte houdt van de vorderingen in het PAS-traject. Ook na herhaalde verzoeken 

om transparantie. De uitkomsten hebben grote gevolgen voor de veehouders in de 

Meijegraslanden en daarbuiten. Het lijkt er op dat de provincie zelf een grote sturing in het 

Natura2000-proces wil houden via het PAS-traject. Illustrerend daarvoor was de uitkomst uit 

het vorige Natura2000-Haalbaar- en Betaalbaar-onderzoek van oktober 2009, waaruit het 

volgende  bleek: ”als alle veehouders uit de Meijegraslanden zouden verdwijnen, dan zou 

exact het stikstofprobleem voor het hele Natura2000-gebied opgelost zijn”. Nou. toevalliger 

kan het niet!  

 

U moet weten dat de inzet van de provincie toen was (en is?) om het gehele gebied van de 

Meijegraslanden als EHS-gebied in handen te krijgen, door alle veehouders te laten 

verdwijnen. Op dit moment is er op het EHS-dossier echter een voorzichtig compromis in de 



maak tussen de Stichting Behoud Meijegraslanden en Vereniging Natuurmonumenten om de 

veehouders wel in het gebied te kunnen laten ondernemen. Maar ons bekruipt het sterke 

gevoel dat de provincie straks met de uitkomst van de PAS, dus ook met de uitkomst van 

Natura2000, zwaait om alsnog het broze EHS-compromis om zeep te helpen en vanuit de 

wettelijke Natura2000-status de veehouders alsnog te dwingen om te vertrekken of te 

stoppen. 

 

Door de provincie Zuid Holland nog steeds niets bekend gemaakt of teruggekoppeld over de 

mogelijke uitkomsten van het zogenoemde PAS-traject in samenhang met mogelijke 

herstelstrategieën. De input ten behoeve van het rekenprogramma ”Aerius” is ons niet 

bekend en de wijze van omgaan door de provincie met dit programma is in het geheel (nog) 

niet transparant. Terwijl in deze 4e fase van de PAS de bestuurlijke besluitvorming hierover 

snel zal plaats vinden (december 2011). Wij vrezen dat er straks veel te weinig tijd 

beschikbaar zal zijn om voldoende inzicht te krijgen in de gevolgde rekenmethode en in de 

uitkomsten van de PAS, zodat wij niet in staat zijn om - op tijd - een goede reactie te kunnen 

geven. We vrezen dat Zuid Holland de PAS-uitkomsten wegens tijdgebrek mogelijk in haar 

voordeel zal doordrukken. 

 

Ook hebben wij herhaaldelijk gevraagd om het herschrijven van het beheerplan als de 

nationale koppen zullen verdwijnen. Geen inhoudelijke maar slechts een afhoudende 

provinciale reactie daarop. In onze zienswijze op de ontwerp-aanwijzing hebben wij in 

september 2008 al aangeven dat de Zegveldse Schraallanden aan de overzijde van de 

Meijeweg in de provincie Utrecht onterecht bij het Zuid-Hollandse Natura2000-gebied zijn 

gevoegd. Omdat de Schraallanden niet in Brussel zijn aangemeld. De provincie verwijst 

slechts naar het ministerie. 

 

Wij hebben sterk de indruk dat Zuid Holland zeer natuur-minded is en geen oog heeft voor 

de gerechtvaardigde economische belangen van bedrijven. Dit in tegenstelling tot de 

provincie Utrecht – notabene aan de overkant van de Meijeweg – die bijvoorbeeld een eigen 

stikstof-verordening heeft vastgesteld waarbij vergunningverlening via ammoniaksaldering 

voor bedrijven weer mogelijk is gemaakt.  

 

U begrijpt, de veehouders en met ons alle bewoners van de Meije zijn niet gerust door de 

koers die Zuid Holland vaart.  

 

Onze hartekreet is: ”Staatsecretaris, wilt u zich goed informeren voordat u het Natura2000-

gebied nr 103 Nieuwkoop en de Haeck vaststelt en praat vooraf met ons”. 

 

Namens alle LTO-Noord afdelingen rondom de Nieuwkoopse Plassen 

en de bewoners van ons gebied, 

 

 

 

Sjaak Voorend 

Corresp. Meije 213 

  3474MB Zegveld 

  j.voorend.meije@hetnet.nl 


